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Van de voorzitter 
 
 

 
 

Best Natuurpuntlid 
 

Gezondheid, dat is het belangrijkste op dit moment, dat is waar we nu volop 
mee bezig zijn. Een gevolg daarvan is dat we nu allemaal beperkt zijn tot onze 

naaste omgeving. Geen reizen, geen uitstappen naar de kust of de Ardennen, 
maar wandelen en fietsen in eigen streek. Een kans om de eigen leefomgeving 

te verkennen en te ontdekken. En gelukkig is er in en rond Diest heel wat 
mooie natuur te ontdekken. In vrijwel alle deelgemeenten is er natuur of half-

natuur in de vorm van een park op wandelafstand. Deurne heeft De Vleugt 
vlak naast de deur, Schaffen het Heezerbos, Webbekom het Webbekomsbroek, 

Kaggevinne de oude eik en de vallei langs de Demer, het centrum heeft het 

Citadelbos, de Warande, Park Cerkel en het vlonderpad langs de Demer en 
Molenstede tenslotte heeft Dassenaarde. Op het gebied van natuur wonen we 

dus in een uitzonderlijke gemeente en zijn lang niet alle Vlamingen zo gelukkig 
als wij Diesternaars. 

Ook het voorjaar maakt het ons gemakkelijk om te genieten in tuin en naaste 
omgeving. Iedere dag bloei er weer iets nieuws, de vogels laten zich volop 

horen en de wilde bijen komen op onze bijenhotels af. Maar na enkele weken 
van lock down worden de wandelingen toch wat voorspelbaar. De berenjacht 

bracht even soulaas maar waarschijnlijk hebt u alle beren bij u in de buurt al 
gevonden. Tijd voor een nieuwe “jacht”. Wat dacht u van planten herkenning? 

Met de gratis app ObsIdentify maakt u een foto van een plant en de app geeft 
suggesties voor de naam, met daarbij een zekerheidspercentage van de 

determinatie. Maar niet alleen planten. Ook dieren en vooral insecten kan 
ObIdentify op naam brengen. Het is een internationale app die zich aanpast 

aan de taal van de GSM, dus in Vlaanderen geeft het de Nederlandse naam. 

Dichter bij huis heeft Natuurpunt een nieuw citizen science project opgestart. 
Citizen science kent u van Curieuze Neuzen waarbij duizenden Vlamingen de 
luchtkwaliteit in hun straat onderzochten. Of van de site Waarnemingen.be 

waar duizenden natuurliefhebbers hun waarnemingen invoeren waarna 
wetenschappers daaruit (voorzichtige) conclusies kunnen trekken.  

Het nieuwe project getrokken door Natuurpunt is www.mijntuinlab.be. 9% van 
Vlaanderen bestaat uit tuinen. Dit tuinenlandschap levert tal van 

natuurvoordelen als zuivere lucht of verkoeling in de zomer. Bovendien is het 
een leefgebied voor dieren en planten tot zelfs een buffer tegen 

klimaatverandering. Door deel te nemen aan projecten en gegevens over jouw 
tuin te delen helpt u wetenschappers om de natuurvoordelen van tuinen beter 

te begrijpen. 

 

http://www.mijntuinlab.be/
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Het tuinonderzoek is pas sinds 24 april online en nu al zijn bijna 19.000 tuinen 

aangemeld. En het leuke is dat dit geen één-richtingverkeer is. In ruil voor het 

achter laten van gegevens over uw tuin ontvangt u allerlei tuintips en 
richtlijnen om uw tuin natuurvriendelijker te maken. 

U leest er alles over op www.mijntuinlab.be. 

We hopen dat u de lock down op deze manier een beetje plezierig door komt 

en we zijn blij dat zo veel mensen nu aan den lijve ondervinden hoe fijn het is 

een stukje natuur op wandelafstand te hebben. Want daarvoor zetten wij ons 
met hart en ziel in voor de natuur: om zo veel mogelijk mensen ervan te 

kunnen laten genieten. Dit doen we al bijna 35 in Diest en u kunt er op 
vertrouwen dat we dat nog heel lang blijven doen. 

Heel veel plezier tijdens het wandelen en fietsen en geniet van het voorjaar. 

Zorg voor uzelf en uw geliefden en blijf gezond zodat we u zodra het weer kan 
kunnen ontmoeten in Dassenaarde (of elders in de natuur). 

Met natuurvriendelijke groeten, 

Saskia 

 

 

 
 

Aan het roer van Natuurpunt Diest: 
 

 Saskia van den Berg, voorzitter berglinden@qsources.be 0478 96 01 71 

 Pieter Renty, penningmeester renty.pieter@scarlet.be 

 Filip Meyermans, conservator van Dassenaarde filip.meyermans@skynet.be 013 78 0043 

 Yves Beken, bestuurslid verantwoordelijke beleid yves.beken@telenet.be 

 De functie van verslaggever is vacant. 

  

http://www.mijntuinlab.be/
mailto:berglinden@qsources.be
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mailto:filip.meyermans@skynet.be
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In de kijker 
 

 
In deze rubriek willen we waarnemingen vermelden waarvan we 

denken dat die voor U de moeite waard zijn. Het zal gaan om  

bijzondere of zeldzame insecten, vogels, planten e.d. die in en rondom 
Dassenaarde gezien worden. Maar het mag ook breder zijn. Ook 

bijzondere waarnemingen in uw tuin, tijdens een fiets- of wandeltocht 
of tijdens een excursie in Vlaanderen of in het buitenland willen we 

vermelden. Heb dank voor deze rubriek uw medewerking te willen 
verlenen.  

Heeft U iets speciaals, leuks, vreemds of zeldzaams gezien, laat het 
ons dan weten. Dat kan per e-mail op het adres 

berglinden@qsources.be of per post naar Saskia van den Berg 
Ketelwinning 38 3293 Diest. 
 

Dankzij de lock down light bent u allemaal gaan fietsen, wandelen en joggen. 
Vaak zie ik dat mensen dat doen met oortjes in, helemaal in zichzelf 

verzonken. Misschien helpt het hen om te ontspannen, maar ze missen wel 
veel leuke dingen die rondom hen gebeuren. Zo geniet ik van de vele vogels 

die ik op mijn wandeling door de velden van Kaggevinne rond mij hoor. Ik 

probeer ze te herkennen, en ik probeer te onthouden of ik bepaalde soorten 
steeds op dezelfde plaats hoor. En als ik geen vogels hoor geniet ik van de 

stilte. Waar ik normaal vaak vliegtuigen hoor overkomen en het geruis van 
auto’s op de E314 of op de Steenweg tussen Diest en Scherpenheuvel hoor ik 

die nu bijna niet. Alleen soms een tractor van een boer die bezig is op zijn 
akkers. Heerlijk. 

 
Gelukkig zijn velen van u ook opmerkzaam tijdens hun wandeling of fietstocht. 

We kregen verschillende leuke waarnemingen binnen die we graag met u 
delen. 

 
We zijn het al bijna vergeten, maar eind februari/begin maart heeft het veel 

geregend en stonden er grote stukken van de Demervallei onderwater. Het was 
de eerste maal dat de nieuw aangelegde meander onder de Vinkenberg in 

Kaggevinne zijn nut kon bewijzen. Verschillende mensen zijn gaan kijken en 

hebben ons er over bericht. Zo ging begin maart Luc er wandelen en zag hij 
dat de meander helemaal onder water stond, zoals de bedoeling is. Daardoor 

wordt het water hier vastgehouden en stroomt het veel langzamer weg dan 
hiervoor. De vallei droogt daardoor minder snel uit, wat de biodiversiteit ten 

goede komt en er is stroomafwaarts minder water overlast, wat de veiligheid 
ten goede komt.  
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Op de eerste foto zie je dat het water niet alleen door de meander stroomt 

maar ook over de drempel. Het water wordt dus verdeeld in een deel dat direct 

afstroomt en een deel dat gebufferd wordt in het Broek. 
 

 
 

 
 

 
Op de tweede foto zie je dat de meander onder water komt te staan. In de 

loop van de week is de hele meander vol komen te staan. Het water is 
ongeveer 2 weken gebufferd geweest voor het weer allemaal afgestroomd is. 

De vegetatie in de meander heeft er niet onder geleden. De knotwilgen en de 
pinksterbloemen zijn later weer mooi uitgelopen. 
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Bart Van Der Aa van de VMM mailde over de werking van deze meander:  

Op twee plaatsen werd de dijk op linkeroever afgegraven en zou het water in 
het broek moeten kunnen stromen: ter hoogte van de meander waar de 
dienstweg rechtdoor werd gelegd, ongeveer op maaiveldpeil, over een lengte 

van zo’n 300 meter. De meander is ook als bres bedoeld, dus het is niet 
abnormaal dat de dienstweg daar nu onder water staat.  

De tweede afgraving is de bres zelf, meer richting Diest waar de dijk werd 
afgegraven over een lengte van 500 m. de afgraving gebeurde tot op 

maaiveld, maar net iets meer landinwaarts ligt nog een natuurlijke oeverwal 
(waar de nieuwe dienstweg nu min of meer over loopt) en die blijkt nu voor 

hoogwater van vorige week nét iets te hoog om nu te overstromen.  

Het maaiveld- en oeverpeil ter hoogte van de meander ligt iets lager dan de 
bres, dus ook weer niet abnormaal dat eerst de meander en dan pas de bres 

zelf overtopt. 
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In principe is het de bedoeling dat het broek onder Vinkenberg 1x/jaar 

overstroomt, de situatie van de bres zal opgevolgd moeten worden, de bres zal 

wel werken maar dus blijkbaar pas bij frequenties die iets lager zullen zijn dan 
1x/jaar.  

 

 

In het Webbekomsbroek is heel wat aan het gebeuren sinds de inrichting voor 
natuurontwikkeling in gang is gezet. Voor het eerst sinds lange tijd zag 

Vogelteller Thierry een Wulp in het Broek. Dit is een typische weidevogel die 
het hier zeer moeilijk heeft. Lange tijd broeden er veel Watersnippen en 

Wulpen in het Rotbroek, maar helaas zijn die de afgelopen jaren niet meer 
terug gekomen. De Wulp voelde zich in het Broek prima thuis. Thierry was 

zelfs in staat een prachtig filmpje te maken van de Wulp. Te zien via de link 
https://youtu.be/dedeElUf3l8 . Later bleken er meerdere Wulpen te zijn en is 

zelfs baltsgedrag waargenomen. Duimen dat er nu ook een broedgeval van 
komt. 

 

 

 

https://youtu.be/dedeElUf3l8
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Het Webbekomsbroek heeft ook even bezoek gehad van een jonge Zeearend. 
Een roofvogel met een spanwijdte van 2 tot 2,5 meter. Veel groter dan de 

buizerden die we hier overal regelmatig zien. Voor vogelaars een zeer mooie 
waarneming. 

Ook de Ooievaars zijn weer terug in het Webbekomsbroek. Luc laat ons weten: 

“In het bos in ontbinding bij de K30 zaten 5 Ooievaars om 15u45, heen en 

weer vliegend en 1 klepperend op zo'n afgestompte canadapopulier. 
Om 16u30 zaten ze alle 5 bij de Ooievaarspaal in de plas/drasweide. Twee van 

hen vlogen op en af de paal, 1 klepperde en maakte het nest wat proper, toen 
ik wegreed zaten ze er nog, heel gerust. “ De paal is dus duidelijk ontdekt dus 

we blijven hopen op een broedgeval. 

Er waren nog meer mooie waarnemingen van vogels en het is heel duidelijk 
dat het broedseizoen volop bezig is. Om de broedsels en broedpogingen niet te 

verstoren zijn er verschillende wandelpaden afgesloten in het 
Webbekomsbroek. Door de Corona-crisis komen er op dit moment veel mensen 

naar het Broek om te wandelen of te fietsen. Ook mensen die normaal minder 

in de natuur komen. Natuurlijk zijn we daar heel blij mee, want we willen het 
plezier dat we aan de natuur beleven graag delen met iedereen. Jammer is dat 

niet iedereen respect heeft voor de natuur. Regelmatig zien we mensen toch 
over of onder de afsluitingen door gaan, zelfs als ze de informatiebordjes met 

de reden van afsluiting hebben gelezen. En zelfs met honden! Laten we hopen 
dat het niet te vaak gebeurd want vogelkenner Luc Cieters heeft waargenomen 

dat veel vogels al minder schikachtig zijn. Hij schreef ons: “de invloed van het 
afsluiten van het pad is toch wel te zien bij de vogels meen ik, enkel de 

kokmeeuwen vliegen op voor het minste”. 

Het kan zelfs nog erger. Onderdeel van de nieuw ontwikkelde poëzieroute is 

een glazen paneel met een gedicht van oud-stadsdichter Ina Stabergh. Het 
paneel staat vanaf de oude spoorlijn langs de Demerdijk richting 

bezoekerscentrum bij een rustbank. Omwille van corona is die poëziewandeling 
nog niet ingehuldigd en nu is het paneel al kapot geslagen. Het is voor ons niet 

te begrijpen hoe iemand daar plezier aan kan beleven. En we weten zeker dat 
vele mensen die van het gedicht genoten zouden hebben daartoe niet meer de 

kans krijgen. Op de onderstaande foto ziet u wat er van het paneel rest. 



9 

 

Ook in Dassenaarde is de lente goed begonnen. Geert stuurde ons foto’s van 

beversporen uit de vallei. Zijn zoon heeft zelfs een glimp opgevangen van de 
bever! Geert heeft het idee dat het verschillende dieren zijn, dus misschien is 

het wel een koppeltje. Aangezien de waterstand in de vallei zonder problemen 
wat verhoogd kan worden mogen de dieren hun gang gaan. En wachten we vol 

spanning af of zij zich permanent vestigen met een burcht en hoe zij hun 

omgeving gaan veranderen. 
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Dan was er nog het telweekeinde van de Huismussen. Het was goed te merken 
dat veel mensen thuis zijn want het aantal tellingen was duidelijk hoger dan 

andere jaren en vooral het aantal meldingen van mensen die voor de eerste 
keer deelnamen was duidelijk hoger dan voorgaande edities. 

Vogelbescherming Vlaanderen laat weten: “De resultaten voor heel Vlaanderen 

zijn duidelijk: er worden vooral kleine groepjes huismussen (1-5) geteld 
(44%). Dat is geen goed nieuws, want deze kolonies zijn kwetsbaar. Ze zijn 

minder goed in staat om tegenslagen op te vangen en lopen dus sneller het 
risico te verdwijnen. Een stabiele kolonie bestaat uit minstens 10 paren.” 
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Corona en Dassenaarde 

Medio maart werden we met z’n allen geconfronteerd met een virus dat het openbare leven 

lam ging leggen, de maatschappij de ogen sperde over hoe kwetsbaar we met z’n allen wel 

zijn. Al snel werd er ook gezegd en geschreven dat dit globale drama ook een keerzijde 

blootlegt: in wat voor ’n zotte wereld leven wij, en hoe moet oh zoveel op de schop voor onze 
levens in luxe. Soit, we gaan hier verder niet de filosofische toer willen opgaan. 

Snel bleek dat in de lockdown-omstandigheden waarin we met z’n allen terechtkwamen, leidde 

tot andere levenspatronen. Met ook als gevolg dat menigeen veel meer zou gaan sporten: 

joggen, wandelen, fietsen … In die context werd het ook in Dassenaarde meteen al heel wat 

drukker. We kunnen enkel maar toejuichen dat nog meer mensen ons mooie gebied leren 

kennen, en sympathie kweken voor zowel het gebied als ‘ons’ werk. Werk van vrijwilligers en 

ook professionelen, en onze contractant-landbouwer Kurt, om het beheer zo goed mogelijk te 
voeren, met als doelstelling meer natuur, en meer diverse natuur. 

Vrij snel bleek ook wel dat het zwerfvuil toenam, omdat er toch wel een slag van mensen is 

dat het helemaal niet nauw neemt met een basisregel: spullen die je mee hebt op je wandeling 

laat je niet achter, maar neem je mee terug naar huis! Wij zijn erg blij met de extra bezoekers 

in Dassenaarde; het zal de gezondheid van menigeen te goed komen. Echter doen we een 

warme oproep: neem je afval mee naar huis, en laat het niet rondslingeren in onze bossen, 

graslanden, heides. Het is gewoonweg vervuilend en storend, voor diegene die na je komt; 

gewoonweg erg vervelend voor ons, vrijwilligers, die voor de zoveelste keer met een vuilniszak 
mogen gaan rondlopen. 

Het is ook droog weer, globaal gezien, en dus ook de oproep om geen vuurtje te willen gaan 

maken in Dassenaarde. Dit blijkt een weerkerend iets te zijn. Wij kunnen geen enkel begrip 

opbrengen voor het maken van vuurtjes! Het is gewoonweg niet toegestaan. Dat heeft in het 

recente verleden al bijna geleid tot een brand in ons bossen. 

We wensen eenieder nog heel veel wandelplezier in Dassenaarde. Hou het gezond, hou het 
proper. Dank aan iedereen. 

Filip Meyermans 
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Een boom voor Chris 
 
Een jaar geleden hebben we helaas definitief afscheid moeten nemen van 

bestuurslid Chris Peeters. 
Chris was één van de stichtende leden van Natuurpunt Diest en zij is van het 

begin af aan tot het moment dat het echt niet meer ging actief geweest binnen 
de vereniging.  

Chris haar liefde en respect voor de natuur ging ver. Zo veel mogelijk deed zij 
alle verplaatsingen op de fiets, in weer en wind. Ze was lid van verschillende 

natuur- en milieuverenigingen en las hun publicaties nauwkeurig door. Zodra 
de gemeentelijke Milieuraad werd opgericht was zij één van de eerste leden en 

ze is de vergaderingen blijven volgen ook toen al duidelijk was dat haar ziekte 
dit eigenlijk onmogelijk maakte. En haar twee dochters gingen natuurlijk naar 

de JNM, de Jeugdbond voor Natuur en Milieu. De JNM is als het ware de 
jeugdafdeling van wat nu Natuurpunt is. Dus ook haar dochters hebben de 

natuurmicrobe van haar meegekregen. 

Binnen Natuurpunt Diest is zij een trouw bestuurslid geweest. Nooit trad zij op 
de voorgrond maar op haar eigen bescheiden wijze drukte zij toch haar 

stempel op de vereniging. Het is dankzij Chris dat deze nieuwsbrief al meer 
dan 10 jaar wordt gedrukt op gerecycleerd papier.  

Heel lang heeft Chris ook ingestaan voor de catering van vergaderingen en 
activiteiten. Maar haar belangrijkste bijdrage was toch wel dat zij de 

contactpersoon voor de stad Diest was. Chris kende heel veel mensen, ook 
binnen de stadsdiensten en binnen het bestuur. Weer op haar bescheiden 

manier sprak zij de contacten regelmatig aan waardoor een nauwe 
samenwerking en een goede verstandhouding kon ontstaan tussen Natuurpunt 

Diest en het stadsbestuur. 
Als wij als bestuur terug denken aan Chris, denken we meteen aan twee 

onderwerpen die haar nauw aan het hart lagen: roofvogels en bomen. 
Jaren lang heeft zij, zonder dit erg nadrukkelijk te doen, gestreden tegen het 

houden van roofvogels in gevangenschap en tegen het plaatsvinden van 

roofvogelshows op Diests grondgebied. Zij was daarbij heel geduldig. Iedere 
keer er zich een kans voor deed kwam zij hier op terug en vroeg zij 

Natuurpunt Diest en de Milieuraad hier een standpunt in te nemen. En gelukkig 
heeft zij uiteindelijk gezegevierd. Enkele jaren geleden heeft het stadsbestuur 

besloten dat er geen roofvogelshows meer plaats mogen vinden tijdens 
activiteiten die plaats vinden binnen de gemeente Diest. 

Haar tweede passie was bomen. Zij was er zeer op gespitst dat er geen bomen 
gekapt zouden worden. Via haar vele contacten was zij vaak als eerste op de 

hoogte als er één of meerdere bomen ‘gevaar’ liepen. Dan kwam zij uit haar 
schulp en probeerde hartstochtelijk te voorkomen dat deze bomen zouden 

verdwijnen. 
We konden dan ook geen betere manier bedenken om Chris te gedenken en 

om haar te bedanken voor haar langdurige en trouwe inzet voor natuur en 
milieu in Diest door het planten van een boom in Dassenaarde.  
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In het hart van Dassenaarde, naast de Veldschuur hebben wij begin dit jaar in 

aanwezigheid van het man, haar kinderen en kleinkinderen en enkele goede 

vrienden een Linde aangeplant ter herinnering aan Chris. We kozen voor een 
Linde omdat dit een boom is met vele kwaliteiten, net als Chris. In vroeger 

tijden werd bijna alles van de boom gebruikt: het hout als brandhout, de  
vezelige schors voor touwvezels en de bladeren als dierenvoer. De bloesems 

geven overdadig honing aan bijen, hommels en andere insecten, ze 
verspreiden een heerlijke zoete geur en ze worden gebruikt om thee te zetten. 

De hart-vormige bladeren geven schaduw op hete zomerdagen, en op mooie 
winterdagen heeft de boom een prachtig silhouet van kale takken. Wanneer zij 

op de juiste plaatst staat kan een  Linde meer dan 100 jaar worden. 
We hopen dat de Linde zal gedijen in Dassenaarde en een blijvende 

herinnering zal zijn aan Chris 
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Beleid  
 
Beperking van de toegankelijkheid van het Webbekoms Broek. 

 
 

 
 

Het corona-verhaal zorgt voor een exponentiële toename van bezoekers aan 
het Webbekombroek, met als gevolg dat we ze toch een beetje in goede banen 

moeten leiden.  
En uiteraard zijn er ook nu weer sommigen die de regeltjes aan hun laars 

lappen. Vandaar dat het volgende besluit door ANB werd genomen: 
 

Het Webbekomsbroek is een natuurgebied waar de laatste tijd heel wat 

beheerwerken gebeuren, waar er heel wat vrijwilligers actief zijn en waar op 
dit moment het wat drukker is qua recreanten omwille van de huidige lock 

down. 
Ook de fauna in het gebied reageert hier op zijn manier op, enerzijds zien we 

door het landschapsherstel van de vallei positieve evoluties, maar de drukte en 
de verstoring geven problemen en hier wil ANB op inspelen. 

Zo hebben we de oude spoorweg doorheen het binnenbekken ( kant Zelem) 
afgesloten om een mogelijk broedgeval van Wulp te beschermen van 

verstoring. Daarnaast zijn daar ook andere soorten aanwezig als Zomertaling, 
Kieviten, Steltlopers en anderen. Het afsluiten brengt hier duidelijk soelaas, 

want we zien dat de vogels veel rustiger foerageren en ook tot aan de 
spoorwegzate komen, hun leefgebied is dus duidelijk vergroot. Helemaal leuk 

is het bezoek van een 13-tal Ooievaars waarvan er momenteel nog 2 paar 
aanwezig blijft rond en op de ooievaar-nestpaal. 

 

Ook het pad dat vanaf de Badstraat, doorheen het populierenbos richting het 
buitenbekken gaat, is momenteel afgesloten om dezelfde reden, er zijn enkele 

uitzonderlijke vogelsoorten aanwezig in dit deel van gebied en ze maken 
aanstalten om er te broeden. Rust is wat ze nodig hebben om effectief voor 

nageslacht te zorgen. 
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Met de landbouwers die delen van het gebied beheren voor ANB werd 

afgesproken om de werken die ze uitvoeren tijdens het lopende broedseizoen 

eventueel aan te passen. 
 

De Zelemstraat, het fietspad op de dijk rond het binnenbekken en de 
gekasseide middendijk blijven wel toegankelijk. 

 
Wandelnetwerk Merode 

Op het grondgebied van Diest wordt een aantal startplaatsen voor het 
wandelnetwerk ingericht.  

In het wandelnetwerk moeten er nog enkele trajecten juridisch worden 
uitgeklaard. 

 
Het college van de Stad Diest heeft volgend ontwerp goedgekeurd.  

 
1. Trajecten op privéterrein die fysiek aanwezig zijn, reeds lange tijd in gebruik 

zijn door mensen uit de buurt, passanten en wandelaars. De trajecten zijn 

bovendien opgenomen in bestaande (recreatieve) routes. Dit kan gaan over 
bestaande wandelingen, grote routepaden, mountainbikeroutes, ruiterroutes … 

De wegen worden op lange termijn ingepast in het trage wegen beleid van de 
gemeente. Indien na de realisatie van het wandelnetwerk de Merode klachten 

optreden, gaat de stad akkoord om het regularisatieproces versneld op te 
starten. 

 
2. Trajecten op privéterrein die fysiek aanwezig zijn en gebruikt worden, maar 

waar momenteel geen (recreatieve) route op ligt. Omdat ze een onmisbare 
schakel vormen in het wandelnetwerk en bij niet opname grote stukken uit het 

wandelnetwerk verdwijnen, gaat de stad akkoord om op korte termijn actie te 
ondernemen om recht van doorgang te bekomen. Dit kan het eenvoudigst door 

een overeenkomst tussen gemeente en eigenaars. Het voorstel is om deze 
wegen, mits afsluiten van een overeenkomst, op te nemen in het 

wandelnetwerk de Merode, terwijl ze op lange termijn worden ingepast in het 

trage wegen beleid van de gemeente. 
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De startplaat in Deurne, Schaffen en Vleugt werden goedgekeurd. Verder 
hebben we een startplaats in Kaggevinne voorgesteld maar deze werd niet 

weerhouden, maar men bekijkt nu of er in Molenstede een startplaats kan 
komen. 

Ondertussen is men reeds gestart met het plaatsen van de bewegwijzering. 
 

Yves Beken 
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Evolutie van het Tweebekenbos 
  
Goed nieuws ! 

Op 23 november 2019 (Dag van de Natuur) hebben we met vele vrijwilligers 
1600 boompjes gepland in de vallei tussen de 2 beken in de Klappijstraat te 

Molenstede. 
 

Het was af te wachten of de boompjes zouden aanslaan en niet zouden worden 
opgegeten door reeën. 

Bij recente inspectie blijkt dat de boompjes er goed bijstaan.  Ze zijn, op een 
enkele uitzondering na, allemaal goed aan het groeien geslagen. 

We volgen het verder op. 
 

Binnen enkele jaren verwachten we al een mooi bos te hebben. 
 

Pieter 
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Kalender 2020 
 

Het zal u niet ontgaan zijn dat vanwege de Corona-crisis onze 
kalender voor dit jaar er heel anders uit ziet dan we hadden 
gepland. 
 
In maart is de beheerwerkdag geannuleerd. We zouden eigenlijk 
aan het werk gaan op de Lazarijberg. We hebben daar gewerkt met 
basischool Station. De kinderen hebben heel goed werk verricht, 
maar de ploeg van Natuurpunt had meer werk voorbereid dan de 
kinderen aan konden. Eigenlijk zouden we het verzamelde 

brandhout daar ophalen en het takhout hakselen. Dat zal nu blijven 
liggen tot na het broedseizoen. Op zich geen ramp want het meeste 
ligt goed aan de kant, zodat op de zuid helling de planten zich dit 
voorjaar gewoon kunnen ontwikkelen. 
 
Ook de Trefdag Trage wegen kon in maart niet door gaan. Jammer, 
want de gedreven groep vrijwilligers die in Molenstede ijveren voor 
de trage wegen hadden een mooie wandeling voorbereid. Hopelijk 
beslist de vzw Trage Wegen de dag volgend jaar opnieuw in Diest te 
organiseren. 

In april zijn alle activiteiten geschrapt. Geen lezing in het 
Bezoekerscentrum Webbekomsbroek over het Life-project in het 
Broek en de Borchtbeemden, geen vogelcursus van de 
Vogelwerkgroep Oost Brabant. Deze cursus over moerasvogels zal 
volgend jaar opnieuw worden georganiseerd. En opnieuw geen 
beheerwerkdag. 
 
Voor mei ziet de situatie er gelijkaardig uit. De wandeling volgend 
op de lezing over het Life-project is vervallen, de vogelcursus kon 
zoals gezegd niet doorgaan en Tour Mundi (de fair trade markt op 

het Begijnhof) werd door de stad geannuleerd. Jammer genoeg 
hebben we ook de 13e editie van de Run for Nature moeten 
annuleren. Juist nu zoveel mensen vanwege de Corona-crisis het 
wandelen en joggen hebben ontdekt had de Run for Nature 
misschien nieuwe deelnemers getrokken. We hebben dan ook 
geprobeerd een andere datum te vinden, maar omdat nog helemaal 
niet zeker is dat later dit jaar grote sportieve bijeenkomsten wel 
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verstandig (en toegelaten) zijn hebben we uiteindelijk de knoop 

door gehakt en besloten dit jaar over te slaan. 
De stad Diest liet ons weten:  De burgemeester besloot om alle 
evenementen van educatieve, culturele, maatschappelijke, 
feestelijke, folkloristische, sportieve en/of recreatieve aard in 
stadsgebouwen af te gelasten, ongeacht georganiseerd vanuit onze 
eigen organisatie, privé-personen of verenigingen. Dit in het belang 
van de openbare veiligheid om de verspreiding van het coronavirus 
zo veel mogelijk te vertragen. Deze maatregel geldt tot en met 
maandag 15 juni 2020. Hierdoor hebben we moeten besluiten dat 
de cursus Wilde bijen die we voor juni gepland hadden uitgesteld 
moet worden. Van de 5 bijeenkomsten vielen er 3 vóór 15 juni en 
die konden dus in ieder geval niet door gaan. Uit overleg met de 
lesgevers bleek dat het niet mogelijk was vervangende data te 
vinden later in het jaar. En daar komt bij dat mei/juni de periode is 
dat de wilde bijen het meest zichtbaar zijn omdat ze dan met de 
voortplanting bezig zijn. Dus deze cursus is in het geheel 
geannuleerd en zal in 2021 opnieuw georganiseerd worden. 
 
Ook onze eigen wandeling in het Webbekomsbroek in het kader van 
het Life-project hebben we geannuleerd. Het lijkt ons niet 
aangewezen om vlak na het versoepelen van de maatregelen al 
meteen een groepsactiviteit te organiseren. 
Hoe de zomer er uit gaat zien is nog niet duidelijk. Net als u 
allemaal wachten we voorlopig af hoe de epidemie zich gaat 
ontwikkelen en afhankelijk daarvan besluiten we welke activiteiten 
doorgang kunnen vinden, welke geannuleerd moeten worden en of 
het mogelijk is al vervangende activiteiten te organiseren. 
We zullen hierover communiceren via de faceboekgroep Natuurpunt 
Diest en in de volgende nieuwsbrief. 
 

Gelukkig blijft Dassenaarde altijd open voor een wandeling, een 
looproute of een fietstochtje. Geniet van de natuur daar maar maak 
geen lawaai (het is immers broedseizoen) en laat geen vuilnis 
achter. Door de mooie blauwe lucht en het frisse jonge groen van 
de bomen zijn er prachtige foto’s te maken in Dassenaarde. Ga het 
maar eens proberen. 
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